
Zastupitelstvo města Čáslav
9.9.2024

Zápis z kontroly odpadového hospodářství města Čáslavi

Předkládá a zpracoval

Vlastislav Málek, zastupitel, předseda ntrolního výboru zastupitelstva

Návrh usnesení :

Zastupitelstvo města Čáslavi :

a) bere na vědomí přiložený zápis z kontroly odpadového hospodářství města Čáslavi

b) ukládá radě města projednat zápis ztéto kontroly a zvážit přijetí potřebných opatření
v návaznosti na kontrolní zjištění

Důvodová zpráva

Kontrolní skupina kontrolnIho výboru provedla kontrolu odpadového hospodářství města Čáslavi
v rozsahu bodů, které byly oznámeny starostovi města ing. jaromiru Strnadovi. Zápis z kontroly, včetně
vyjádření a podpisů dotčených osob, je nedílnou součástí této kontroly. Starosta města byl požádán o
vyjádření a jeho zasláni zastupitelům dodatečně před jednáním zastupitelstva z důvodu jeho čerpání
dovolené.

Rekapitulace kontrolních zjištěni a navržených opatření:

1. Dohoda se společnostíAVE obsahuje nás|edujÍcÍ body, u nichž je sp|něnid|e názoru kontrolnIskupiny
sporné nebo může být sporné v budoucnu:

· nevypovidajÍcÍ videopřenos z vjezdu na skládku
· práva města na vznášení námitek či připomínek v navazujÍcÍch řIzeních o rozšÍřenj skládky,
· závazek ke změnám územního plánu potřebným pro rozšiřenÍsk|ádky, které jsou v kompetenci

zastupitelstva

KontrolnI skupina doporučuje, aby:

· město vyjednalo s AVE cz vhodnějšÍumjstěnÍ kamery snímajÍcÍvjezd na skládku
· město zajistilo pravidelné vyhodnocováni dat z přijatých měsÍČních reportů od provozovatele

skládky

2. Ohledně soudních sporů, které město vede o poplatky za ukládání odpadu SAVE CZ a Českou
republikou, kontrolnI skupina doporučuje, aby:

· informace o vývoji výše zmíněných soudních sporů byly se čtvrt|etnÍfrekvencí předkládány radě
města,

· právni zástupce města jako pověřený zástupce poškozeného pravidelně nahhžel do
vyšetřovacího spisu z vyšetřováni NCOZ, s ohledem na již vÍce jak dva roky trvajÍcÍ stIháni AVE
CZ.



3. KontrolnI skupina doporučuje radě města, aby pověřila konkrétni zaměstnance městského úřadu
pravidelnou pod'robnou kontrolou správnosti vypočtených poplatků za ukládáni odpadu.

4. KontrolnI skupina doporučuje radě města věnovat oblasti změn integrovaných povolení CKNO Čáslav
výraznou pozornost, pro připorMnkováni jednotlivých žádostí o změny vždy pověřit kvalifikovanou
osobu a o podstatě změn a stanoviscích města informovat veřejnost.
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Zápis z kontroly
provedené kontrolním výborem Zastupitelstva města Čáslav

zaměřené na odpadové hospodářství.

1. ldentifikační údaje kontrolovaného subjektu
subjekt: Město Čáslav, lČ 00236021

Zástupci subjektu, ÚČastnÍcÍ se kontroly:

· zaměstnanci města zařazení do městského úřadu: Ing. Kateřina Piskačová, RNDr. Michal Ryšán
· starosta města: Ing. jaromír Strnad

2. Kontrolní skupina

Kontrolu provedla kontrolní skupina složená z těchto členů kontrolního výboru zastupitelstva
města: jUDr. Vlastislav Málek, Mgr. Martin Jusko

3. Kontrolované oblasti
a) Dohoda mezi městem Čáslav a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. uzavřená dne 27. 9. 2023
b) Informace o aktuálním stavu a vývoji soudních kauz vedených mezi městem Čáslav a AVE CZ odpadové

hospodářství s.r.o. a mezi městem Čáslav a Českou republikou
C) Kontrola výběru poplatků za odpady v letech 2021-2022
d) postoj města Čáslavi k 23. změně integrovaného povolení skládky odpadů v Čáslavi

4. Průběh kontroly

Kontrola byla zahájena oznámením o jejím zahájenístarostovi města lng.jarorMru Strnadovi dne 29. 1. 2024,
který zahrnoval sděleni oblastí, na které bude kontrola zaměřena (viz předchozí kapitola).

Na sděleni o zahájení kontroly reagoval starosta města odkazem na registr smluv, v němž je zveřejněna
dohoda mezi městem Čáslav a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. (dále jen ave CZ). Ohledně kontroly
výběru poplatků (bod C)) se vyjádřil, že kontrolu můžeme zahájit a kontaktníosobou v tomto bodu je vedoucí
odboru životního prostředí RNDr. Michal Ryšán. V ostatních oblastech byla kontrolní skupina odkázána na
starostu případně místostarostku města v terminech dle předchozí dohody.

Dopisem ze dne 24. 7. 2024 byl s ohledem na aktuální vývoj v oblasti odpadového hospodářství starosta
města požádán jUDr. Vlastislavem Málkem o odpověď' na další dotazy, které směřovaly na zcela konkrétní
údaje týkajIcí se ukládání odpadů a výběru poplatků. Dotazy směřujÍcÍ k zIskání dat a informaci vycházely
z kontroly dohody mezi městem Čáslav a AVE CZ, uzavřené 27. 9. 2023, podle niž by mělo požadované
informace mít město k dispozici měsíčně aktualizované vždy k 25. dni každého měsíce.
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jednalo se o tyto otázky:

1. Kdo a v jaké frekvenci kontroluje v rámci samosprávy za město Čáslav výběr poplatků za uloženi
odpadu na skládku, naplňování kapacity skládky a použití kódů nakládání s odpady
provozovatelem skládky.

2. Za roky 2022-2023 žádám o sděleni údajů k 31.12. ohledně:
· uvedenivolné kapacity čáslavské skládky v m3 a v tunách
· stav finanční rezervy na rekultivaci skládky - lze zjistit dotazem u provozovatele skládky
· celkové množství uložených odpadů vtunách s následným rozpadem na nebezpečné odpady,
ostatní odpady a komunálnI odpady
· množství zpoplatněných odpadů v tunách s následným rozpadem na nebezpečné odpady,
ostatniodpady a komunálnIodpady, dále pak se k tomuto rozpadu vztahujÍcÍvýše předepsaných
poplatků a poplatků skutečně uhrazených
· množství nezpoplatněných odpadů v tunách s následným rozpadem na nebezpečné odpady,
ostatní odpady a komunálni odpady

· uvedení podílu města Čáslav a obci v rámci jeho orp na navezeném odpadu a vybraném
poplatku
· uvedení podílu města Kutná Hora a obcív rámci jeho orp na navezeném odpadu a vybraném
poplatku

3. Žádám s ohledem na uzavřenou dohodu s AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. podepsanou
27.9.2023 sdě|eníce|kového návozu odpadů na skládku v jednotlivých měsIcIch počínaje lednem
2024 do 30.6.2024 s následným rozpadem na TZS, ostatní odpad, nebezpečný odpad a
komunálnI odpad. Dále pak v této souvislosti žádám k témuž datu, tedy k 30.6.2024 :

· uvedení aktuálni volné kapacity skládky po odečtu návozu za jednotlivé měsíce roku 2024
· uveden' množstv' navezeného azbestu z likvidace ,,akce MORDOR Štrougalova věž"

Pokud jde o návoz azbestu z likvidace výše uvedené akce, pak tuto informaci od
provozovatele skládky požaduji s ohledem na množství vykazovaného ukládaného azbestu
na skládku a vysloveného příslibu při ústním neveřejném jednání zastupitelů s představiteli
AVE CZ, kteří se zavázali, že azbest z této likvidace nebude na skládku v Čáslavi ukládán. V
dohodě, kterou následně rada města schválila bez projednáni v zastupitelstvu, však tento
závazek uveden není.

Žádost z 24. 7. 2024 zůstala bez reakce. Z toho důvodu požádal jUDr. Vlastislav Málek o odpovědi na stejné
otázky žádostío informace podle zákona č. 106/1999 Sb. Odpověd°, kterou obdržel dne 22. 8. 2024 je přílohou
zápisu o provedené kontrole.

Kontrola byla ukončena dne 22. 8. 2024, kdy byly kontrolní skupině dodány poslední použité informace.

Zápis o kontrole byl ze strany kontrolního výboru vypracován dne 27. 8. 2024 a předán subjektu k vyjádření.

Následně byl zápis o kontrole podepsán členy kontrolnIskupiny a osobami, jejichž Činnosti se kontrola týkala,
tedy Ing. Kateřinou Piskačovou a RNDr. Michalem Ryšánem. Starosta města byl požádán o vyjádření a jeho
dodatečné zaslání zastupitelům před jednáním zastupitelstva města.
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5. Kontrolní zjištěni
Nás|edujÍcÍ část obsahuje informace o kontrole pro každou z oblastí uvedených v části 3.

5.1. Dohoda mezi městem Čáslav a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. uzavřená
dne 27. 9. 2023

5.1.1. zjištěné informace a jejich vyhodnocení

Dohoda obsahuje v preambuli informaci, že k 1. 1. 2023 zbývá na skládce volná kapacita 195 000 m'. Dohoda
obsahuje smluvnizávazky smluvních partnerů, z nichž kontrolnIskupina považuje za významný závazek města
nebránit v řIzenI o záměru EIA vydání kladného závazného stanoviska či nebránit v tzv. navazujÍcÍch řízeních
vydání patřičných souhlasů a povoleni námitkami či připomínkami, které mohlo město dřive vznést vůči AVE
CZ, avšak neučinilo tak, jakožto ani nepodávat proti takovým rozhodnutím opravné prostředky či návrhy
soudu, pokud nebyla ze strany AVE CZ porušena dohoda a záměr EIA je v souladu se všemi přIslušnými
právními předpisy. Dále se město zavázalo bez zbytečného odkladu zajistit změnu územního plánu, aby mohlo
být realizováno rozšIření skládky dle záměru EIA, a to bez důvodných časových prodlev.
Takové zněnizávazků vyvolává možnost různých výkladů. KontrolnIskupina se domnívá, že výslovný závazek
nepodávat v navazujÍcÍch řIzenIch proti rozhodnutím příslušných orgánů odvoláni či návrhy soudu
představuje pro město vzdání se svých práv. V dohodě je sice uvedeno: ,,pokud nebyla ze strany AVE CZ
porušena dohoda a záměr EIA je v souladu se všemi příslušnými právními předpisy". l přesto považuje
kontrolní skupina uvedené znění přinejmenším za potenciál pro možné spory, pokud by se přeci jen město
v budoucnu odhodlalo odvolání nebo návrh soudu podat.
Dalším sporným bodem, týkajIcIm se závazků města, je to, že dohodu schválila pouze rada města, ačkoliv v ní
město přijímá závazek zajistit bez zbytečného odkladu změny územního plánu k zajištění realizace rozšířenÍ
skládky dle záměru EIA, což je rozhodnutí spadajIcI do kompetence zastupitelstva. Zastupitelstvo tedy při
rozhodovánio těchto změnách územního plánu bude nuceno zohlednit, že nepřijetízměn bude představovat
porušení dohody, což kontrolní skupina považuje za omezeni suverenity zastupitelstva ve výkonu jeho
kompetenci.

AVE CZ se v dohodě zavazuje mimo jiné k následujIcknu:

· Do 30 dnů od uzavření dohody poskytnout městu Čáslav jednorázový sponzorský příspěvek ve výši
100.000 KČ na zřlzenl veřejných internetových stránek provozovaných městem Čáslav za účelem
zveřejňování informací a dat včetně kamerových přenosů poskytovaných ze strany AVE CZ městu
Čáslav a dále poskytovat pravidelný sponzorský příspěvek na provoz těchto stránek ve výši 1 000,-KČ
měsíčně od roku 2024 po celou dobu první fáze provozu skládky. AVE CZ se rovněž zavázalo
zveřejňovat skrze webové rozhraní on-line nepřetržitý kamerový záznam snlmaj/cl vjezd na skládku a
to v souladu s požadavky na ochranu osobních údajů dle GDPR.

· Poskytovat městu pravidelné měslčnlreporty o odpadech přijímaných do všech zařlzen/v rámci CKNO,
vždy nejpozději do 25. dne od konce kalendářního měsíce.

· Poskytovat městu pravidelné informace o výši návozů na skládku, rozsahu odpadů použitých
k technickému zabezpečenlsk/ádky a skladbě odpadů při/lmaných na skládku v rozsahu kódů odpadů
přijlmaných na skládku s uvedením hmotnosti pro každý příslušný kód a to vždy nejpozději do 25. dne
od konce kalendářního měsíce
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Ověřením na odboru financí kontrolní skupina zjistila, že město Čáslav na základě dohody obdrželo 100 000
KČ a splněn byl doposud i závazek provozovatele skládky AVE CZ plynoucí z dohody o měsIčnIch úhradách
nákladů spojených s webem ve výši 1000 KČ/měsíčně. Bylo zasláno jednorázově 6.000,- kč na úhradu tohoto
závazku za 1.po|o|etí roku 2024. Ohledně závazku na zveřejňování kamerového záznamu vjezdu na skládku
je mira splněni sporná: AVE CZ sice poskytuje videopřenos vjezdu na skládku, vzhledem k urrňstění a úhlu
kamery je však jeho informační hodnota prakticky nulová a dle informací od zastupitele vojtěcha Nezbedy

nadále probÍhají jednání s AVE CZ o úpravě.

V případě druhého a třetího bodu se kontrolní skupina zaměřila na plnění těchto závazků ze strany AVE CZ,
tedy, zda takové měsIčnI reporty zasílá a na druhé straně, kdo se jimi na straně města zabývá, kontroluje je a
jaké případné závěry k nim přijímá. Vyhodnocování měsÍČních reportů a informací městu může sloužit ke
kontrole výběru poplatků za uložené odpady, jakož i ke zjištění volné kapacity skládky s ohledem na údaj

uvedený v dohodě o volné kapacitě skládky k 1.1.2023.

Ze zaslané odpovědi vyplývá, že ave CZ dle svého vyjádření ze dne 5. 8. 2024 zasílá měsíčně starostovi,
respektive pověřenému zastupiteli vojtěchu Nezbedovi, data o provozu skládky, přičemž v odpovědi není
specifikováno, zda se jedná o v dohodě uvedené měsÍčnireporty a informace o výši návozu na skládku včetně
dalších specifikací. Z veřejně dostupných zdrojů lze doložit, že k pověřeni tohoto zastupitele došlo ústně
starostou města. Z odpovědi nevyplývá, že by se za město kdokoliv zabýval vyhodnocením přijatých reportů.
Dotazem u vedoucího odboru životního prostředí bylo zjištěno, že nejsou předávány na odbor Životního

prostředí.

KontrolnI skupina požadovala též sděleni podílu města Čáslav a obcív rámci jeho orp na navezeném odpadu
a vybraném poplatku a dále uvedeni podílu města Kutná Hora a obciv rámci jeho orp na navezeném odpadu
a vybraném poplatku. Tyto údaje považovala kontrolní skupina za důležité z důvodu přehledu o množství
odpadu ukládaného obcemi Čáslavska a Kutnohorska a jako významný podklad pro případné jednání
o meziobecní spolupráci v odpadovém hospodářství pro období po roce 2030, kdy dochází podle zákona

k zákazu ukládáni komunálnIho odpadu na skládky.

5.1.2. výsledek kontroly a navržená opatření

z dostupných informací kontrolnIskupina nezjistila, že by dohoda nebyla dodržována. Obsahuje však body, u
nichž je splnění sporné nebo může být sporné v budoucnu:

· nevypovídajÍcÍ videopřenos z vjezdu na skládku
· práva města na vznášeni námitek či připomínek v navazujÍcÍch řIzenIch o rozšÍřeni skládky,
· závazek ke změnám územního plánu potřebným pro rozšířenÍ skládky, které jsou v kompetenci

zastupitelstva

KontrolnI skupina doporučuje, aby:

· město vyjednalo s AVE cz vhodnější urrňstění kamery snimajÍcÍvjezd na skládku
· město zajistilo pravidelné vyhodnocovánidat z přijatých měsIčnIch reportů od provozovatele skládky
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5.2. Informace o aktuálním stavu a vývoji soudních kauz vedených mezi městem

Čáslav a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. a mezi městem Čáslav a Českou
republikou

5.2.1. zjištěné informace a jejich vyhodnoceni

Do roku 2022 byly podány správní žaloby proti rozhodnutím MŽP ve věci rozhodnutí o doměření poplatků za
odpady společnosti AVE CZ za roky 2018-2020. Na základě pravomocných rozhodnuti MŽP městu Čáslav
jenom AVE CZ doplatilo 88 mil. KČ. AVE CZ stejně jako město Čáslav podalo správni žaloby proti těmto
rozhodnutím MŽP. AVE CZ s cílem, aby zaplacených 88 mil. KČ získalo zpět, město Čáslav, aby získalo další
desítky miliónů KČ navíc, o které z důvodu průtahů ve správních řIzenich MŽP pokrátilo původní rozhodnutí
KUSK.

Město Čáslav podalo do konce minulého volebního období dále žaloby na ČR za škodu, kterou způsobily
správníorgány průtahy ve správních řIzenIch, v důsledku čehož došlo k zániku práv na doměření poplatků pro
tzv. prekluzi těchto nároků. Za rok 2017 Činil žalobní návrh 101131448 KČ.

Nad rámec vývoje soudních kauz lze ještě konstatovat, že od srpna 2022 stíhá AVE CZ Národní centrála proti
organizovanému zločinu (NCOZ) pro zločin zkrácení daně, poplatku a podobné povinné platby podle § 240
odst. 1 a 3 Trestního zákoníku a v důsledku toho způsobené škody v rozsahu téměř 4 mld. KČ, přičemž NCOZ
vyčíslená škoda způsobená městu Čáslav společnosti AVE CZ činí 970 mil. KČ. Dle informace od tiskového
mluvčího NCOZ šetřeni stále probíhá. Lze jen předpokládat, že by mohlo dojít k ukončení vyšetřování
a rozhodováni státního zástupce o podání žaloby soudu do konce roku 2024.

jUDr. Vlastislav Málek požádal starostu města v rámcivýše zmíněné žádosti z 24. 7. 2024 o sdě|eníaktuá|nÍho
stavu těchto soudních řízenI nebo o zproštěni mlčenlivosti právního zástupce města, aby tyto informace
poskytl on. Tato žádost zůstala zcela bez reakce, bez odpovědi. Starosta města bude požádán, aby tyto
informace poskytl přímo na jednání zastupitelstva 9. 9. 2024.

5.2.2. výsledek kontroly a navržená opatřeni

Kontrolní skupina doporučuje, aby:

· informace o vývoji výše zmíněných soudních sporů byly se čtvrtletní frekvenci předkládány radě
města,

· právní zástupce města jako pověřený zástupce poškozeného pravidelně nahhžel do vyšetřovacího
spisu z vyšetřování NCOZ, s ohledem na již vÍce jak dva roky tmajÍcÍ stIháni AVE CZ.

5.3. Kontrola výběru poplatků za odpady v letech 2021-2022
5.3.1. zjištěné informace a jejich vyhodnocení

Ze zjištěných informací vyplývá, že město provádí pouhou kontrolu skutečnosti, zda jsou připsány na účet
města částky odpovidajÍcÍ platebnímu výměru za uplynulé čtvrtletí roku Žádná osoba v současné době není
pověřena, aby kontrolovala, zda roční výnos poplatků odpovídá návozu odpadů a jejich evidenci s členěním
na nebezpečný odpad, ostatní odpad, odpad využitý jako technické zabezpečeni skládky. Takový způsob
kontroly považuje kontrolní skupina za nedostatečný.
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Díky podrobné kontrole se městu v minulosti podařilo dosáhnout skokového navýšení výnosu z poplatků za
ukládáni odpadu. To by však nemělo město vést k ujištění, že AVE CZ již oproti období před rokem 2018
vyměřuje a vybírá poplatky v souladu se zákonem. Historická zkušenost naopak ukazuje, jak důležité je
prováděni detailní kontroly:

Za roky 2015 - 2018 získalo město Čáslav na poplatcích za odpady částku 66 339 375 kč. Za jednotlivé roky
byl tento výnos nás|edujÍcÍ:

· 2015 -18 588 318 KČ
· 2016 -16 861056 KČ
· 2017 - 17 343 204 KČ
· 2018 -13 546 797 KČ

Když byla v roce 2018 zahájena podrobná kontrola vyměřených, vybraných a zaplacených poplatků a byl
odhalen způsob, kterým ave CZ prostřednictvím tzv. ,,konstrukčních prvků" tyto poplatky původcům odpadu
řádně nevyměřovalo, došlo k prudkému nárůstu výnosů v nás|edujÍcÍch letech. Kód pro odpady evidované
jako tzv. konstrukční prvky, za které AVE CZ poplatky nevyměřovalo, nevybíralo a neodvádělo, přestalo AVE
CZ používat v březnu roku 2020. Skokově však narostl výnos poplatků počínaje rokem 2020.

· 2019 - 13 854 657 KČ
· 2020 - 39 622 988 KČ
· 2021- 29 652 796 KČ
· 2022 - 150 069 462 KČ

Součet výnosů z poplatků za odpady za roky 2019-2022 činí 233 199 903 KČ, tedy o 166 860 528 KČ vÍce proti
letům 2015-2018.

· 2023 - 51765 409 KČ
· 2024- 28 178 736 KČ (l. platba 18 236 110 KČ, 2. platba ve výši14 235 043 KČ, 3.platba bude připsána

během záři13 943 693 KČ, 4.platba by měla být připsána na účet města na konci prosince). Lze tedy
odhadovat letošní ročnívýnos poplatků za odpady ve výši cca 55 miliónů KČ.

Na těchto datech lze dokumentovat význam kontroly množství ukládaných odpadů, jejich zatříděnÍ a výběru
poplatků. To, že došlo k nárůstu poplatků a k zamezení zneuživánÍ pojmu konstrukční prvky nemusí
znamenat, že je v oblasti evidence a výpočtu poplatků ze strany AVE CZ vše v pořádku. Zda nedochází k jiným
způsobům manipulace s daty a zda by město nemělo iv této době mít vyššívýnos z poplatků, nelze prokázat
bez pravidelné a smysluplné kontroly.

5.3.2. výsledek kontroly a navržená opatřeni

jak vyplývá z odpovědi na položené dotazy, nikdo se pravidelné a podrobné kontrole výše vybraných poplatků
za ukládáni odpadu systematicky nevěnuje. Kontrolní skupina proto doporučuje radě města, aby pověřila
konkrétní zaměstnance městského úřadu pravidelnou podrobnou kontrolou správnosti vypočtených
poplatků za ukládánIodpadu.
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5.4. postoj města k 23. změně integrovaného povolení skládky odpadů v Čáslavi

5.4.1. zjištěné informace a jejich vyhodnocení

Krajský úřad Středočeského kraje (KUSK) vydal rozhodnuti o 23. změně integrovaného povoleni dne
9. 2. 2024.

ŘÍzenÍ o něm bylo k žádosti provozovatele skládky AVE CZ zahájeno 27. 9. 2021 podáním žádosti
provozovatele. V průběhu řIzenI před vydáním rozhodnuti se vyjadřovali k záměru 23.změny integrovaného
povolení účastníci řízenI, mezi které patří město Čáslav. To podalo první připomínku 8.11.2021, které
následně rozvinulo na ústním jednání 23.2.2022. Po zaslání písemného protokolu z řešení připomínek na
ústním jednání, zaslalo město Čáslav sérii dalších připomínek 23. 3. 2022. s výčtem těchto připomínek, jejich
obsahem a zaměřením se lze seznámit v písemném vyhotoveni rozhodnutí KUSK ze dne 9. 2. 2024, které je
na městském úřadu k dispozici. KUSK vydal rozhodnutí o změně 26. 1. 2023, proti němuž město podalo
včasné odvolání dne 10. 2. 2023. MŽP vyhovělo odvolání města Čáslav a rozhodnutí KUSK zrušilo a vrátilo ho
KUSK k dalšímu projednáni. Vyhovělo připomínkám města ohledně doplnění provozního řádu, definice
konstrukčních prvků podle aktuálně platné legislativy, stanovení maximální kóty po rekultivaci. Nové
rozhodnutí ve věci vydal KUSK 9. 2. 2024. Rozhodnuti nabylo právní moci marným uplynutím odvolací lhůty.
V průběhu doby došlo rozhodnutím KUSK k vydání dalších změn integrovaného povoleni skládky odpadů
v Čáslavi. Na příkladu projednávání 23.změny integrovaného povolení kontrolni skupina dokumentuje, jak
postoj města v procesu projednáváni může ovlivnit konečný obsah tohoto dokumentu, který je podstatný pro
provozováni skládky.

KontrolnIskupina vše výše uvedené uvádí pro zdůrazněnídCdežitosti toho, aby se dané problematice věnovala
osoba v ní orientovaná, neboť se jedná o značně komplikované téma, navíc nepřehledně upravované mnoha
změnami, přičemž KUSK neuváděl vždy plné aktuální znění. V návrzích na změny pak mohla uniknout
pozornosti okolnost majÍcÍ dalekosáhlé dopady. Ohledně 23. změny integrovaného povoleni bylo v letech
2021-2023 ze strany města podáno velké množství připomínek ať již písemně nebo při ústním jednání, kde
město zatupoval tajemník MěÚ Ing. Ronovský.

5.4.2. výsledek kontroly a navržená opatření

KontrolnI skupina doporučuje radě města věnovat oblasti změn integrovaných povoleni CKNO Čáslav
výraznou pozornost, pro připorMnkování jednotlivých žádostí o změny vždy pověřit kvalifikovanou osobu a
o podstatě změn a stanoviscích města informovat také veřejnost.

6. Rekapitulace kontrolních zjištění a navržených opatření
1. Dohoda se společností AVE obsahuje nás|edujÍcÍ body, u nichž je splnění dle názoru kontrolní skupiny
sporné nebo může být sporné v budoucnu:

· nevypovídajÍcÍ videopřenos z vjezdu na skládku
· práva města na vznášeni námitek či připomínek v navazujÍcÍch řIzenIch o rozšÍření skládky,
· závazek ke změnám územního plánu potřebným pro rozšÍření skládky, které jsou v kompetenci

zastupitelstva

Kontrolní skupina doporučuje, aby:

· město vyjednalo s AVE cz vhodnější urrňstění kamery snímajÍcÍvjezd na skládku
· město zajistilo pravidelné vyhodnocovánidat z přijatých měsIčnIch reportů od provozovatele skládky
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2. Ohledně soudních sporů, které město vede o poplatky za ukládání odpadu s AVE CZ a Českou republikou,

kontrolní skupina doporučuje, aby:

· informace o vývoji výše zmíněných soudních sporů byly se čtvrtletní frekvencí předkládány radě
města,

· právní zástupce města jako pověřený zástupce poškozeného pravidelně nahhžel do vyšetřovacího
spisu z vyšetřováni NCOZ, s ohledem na již vÍce jak dva roky trvajÍcÍ stIhání AVE CZ.

3. Kontrolní skupina doporučuje radě města, aby pověřila konkrétní zaměstnance městského úřadu
pravidelnou podrobnou kontrolou správnosti vypočtených poplatků za ukládání odpadu.

4. Kontrolní skupina doporučuje radě města věnovat oblasti změn integrovaných povolenI CKNO Čáslav
výraznou pozornost, pro připorMnkování jednotlivých žádostí o změny vždy pověřit kvalifikovanou osobu a o
podstatě změn a stanoviscích města informovat veřejnost.

7. Vyjádření subjektu kontroly

8. Podpisy

jméno
JUDr. Vlastislav Málek

Mgr. Martin Jusko

Kontrolní skupina
podpis

Kontrolovaný subjeŘ\

Datum podpisu

23.A'- 2our

jméno Podpi Datum podpisu
Ing. Kateřina Piskačová, vedoucí Odboru financi

M"""ý"a'u, , '
1Ye Lok}'

RNDr. Michal Ryšan, vedoucí Odboru životního
prostředí Městského úřadu
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